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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 6 marca 2018r. o godz. 14.00 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji  

Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu obrad 

przywitał wszystkich Radnych i przybyłych gości. W posiedzeniu uczestniczyło  

sześciu członków Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protoko-

łu oraz ze Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy pan Zbigniew Łuczak – Wicestarosta 

Bydgoski, pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu, pan Leszek Czerkawski – Sekre-

tarz Powiatu, pan Mariusz Stężewski – Dyrektor  Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnic-

twa i Leśnictwa, pan Michał Piaszczyk – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Fundu-

szy Europejskich,  pan Janusz Lackner – Dyrektor Wydziału Nieruchomości, pan Roman 

Meger – Dyrektor Wydziału Dróg Powiatowych oraz pani Maria Strąk – Dyrektor Powia-

towego Centrum Zarzadzania Oświatą w Koronowie, a także pan Marek Witkowski i pan 

Piotr Hunkier z Kujawsko – Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie.   

  

  Porządek posiedzenia komisji stanowiący załącznik nr 2 do protokołu, został przez 

Radnych przyjęty w głosowaniu jednomyślnie. 

    

  Następnie Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniego posiedzenia Komi-

sji w dniu 23 stycznia 2018r.  

    

  W punkcie 4 porządku obrad, członkowie Komisji zapoznali się z perspektywą 

finansową rozwoju rolnictwa. Informację o realizacji Programu Rozwoju Obszarów  

Wiejskich na lata 2014 –2020 wraz harmonogramem naboru wniosków na rok 2018, 

przedstawił pan Marek Witkowski – Zastępca Dyrektora ds. organizacyjnych w Kujawsko 

 – Pomorskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Minikowie. Dyr. Witkowski  

wraz z panem Piotrem Hunkierem udzielili również odpowiedzi na zapytania Radnych:  

pani Elżbiety Mojzesowicz w sprawie przyczyn spadku zainteresowania  

tworzeniem grup producenckich i problemów z którymi się te grupy borykają,  

czy warunków otrzymania wsparcia na modernizację gospodarstw rolnych, ograniczają-

cych praktycznie liczbę adresatów takiej pomocy oraz pana Tadeusza Zamłyńskiego  

w sprawie klasyfikacji województwa kujawsko – pomorskiego w kraju pod względem 

zarówno wielkości i rodzaju produkcji rolniczej jak i wykorzystania środków na wsparcie 

rolnictwa.  

 

  W punkcie 5 porządku obrad, członkowie Komisji zapoznali się z informacją  

o projektach realizowanych z wykorzystaniem środków Unii Europejskiej w 2017r.  

stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu. Materiał przedstawił pan Michał Piaszczyk  

– Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Starostwa Powiatowe-

go w Bydgoszczy, a udzielając odpowiedzi na zapytania Radnej pani Elżbiety Wysockiej 

przedstawił informację o realizacji projektu polegającego na modernizacji placówki opie-

kuńczo-wychowawczej począwszy od stycznia 2016r., wyjaśnił również jaki podmiot 
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opracowuje dokumentację projektową i studium wykonalności, a także kto odpowiada  

za zarządzanie projektami z wykorzystaniem środków unijnych. 

 

  W punkcie 6 porządku obrad, pan Zbigniew Łuczak – Wicestarosta Bydgoski 

przedstawił informację o wydanych pozwoleniach na budowę i przyjętych zgłoszeniach  

w 2017r.  stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu. 

 

  W punkcie 7 porządku obrad, informację na temat gospodarowania nieruchomo-

ściami będącymi własnością Powiatu Bydgoskiego przedstawił pan Janusz Lackner  

– Dyrektor Wydziału Nieruchomości. Razem ze Starostą udzielił również odpowiedzi  

na zapytanie Radnego pana Macieja Makowskiego w sprawie nieruchomości Skarbu  

Państwa - pałacu opata w Koronowie.  

 

 W punkcie 8 porządku obrad Radni przystąpili do opiniowania materiałów na 

XXXV Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 15 marca 2018r.:  

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznej informacji Komendanta Miejskiego Pań-

stwowej Straży Pożarnej w Bydgoszczy o stanie bezpieczeństwa, ochrony przeciwpo-

żarowej oraz o zagrożeniach pożarowych Powiatu Bydgoskiego za 2017r., został przez 

Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

2) Informacja o działalności ochotniczych straży pożarnych na terenie powiatu bydgo-

skiego za 2017r. – Komisja nie wniosła uwag. 

3) Plan budowy dróg oraz obiektów mostowych na rok 2018 – Radny Tadeusz Zamłyń-

ski przypomniał o składanych przez siebie wcześniej wnioskach w sprawie wyrówna-

nia poboczy dróg, wymalowania linii bocznych, a także wykonania oznakowania  

poziomego na skrzyżowaniu  w Gadeczu. Dyr. Roman Meger i Wicestarosta Zbigniew 

Łuczak wyjaśnili, że zarówno na malowanie jak i na wykonanie poboczy zostali wy-

łonieni wykonawcy i umowy zostały podpisane. Prace ruszą zatem przy sprzyjających 

warunkach pogodowych.   

4) Informacja o realizacji zadań z zakresu kultury, sportu i turystyki w 2017r. – Komisja 

nie wniosła uwag. 

5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Kujawsko                   

– Pomorskim Stowarzyszeniem Związków Sportowych w sprawie programu „Szkolny 

Klub Sportowy”, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

6) Radna Elżbieta Wysocka zapytała się, czy oprócz propozycji przedstawionych               

w projekcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowi-

ska kierownicze są planowane jakieś inne dodatkowe ograniczenia? Dyr. Maria Strąk 

wyjaśniła, że na chwilę obecną takie obniżki nie są  planowane. Dodała również,                   

że ten projekt uchwały jak i kolejny w sprawie określenia tygodniowego obowiązko-

wego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli zostały skierowane do związków zawo-

dowych celem ich zaopiniowania. Dotychczas tylko jeden związek przekazał opinie 

pozytywne. Następnie projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powie-

rzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach dla których organem prowa-

dzącym jest Powiat Bydgoski, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozy-

tywnie. 

7) Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. ustawy Karta Nauczyciela                 

w szkołach dla których organem prowadzącym jest Powiat Bydgoski, po jego przed-



 

 

OR-III.0012.7.2018 

 

3 

 

stawieniu przez Dyr. Marię Strąk, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany 

pozytywnie. 

8) Projekt uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych                 

na terenie powiatu bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany po-

zytywnie. 

9) Projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków finansowych                                 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2018r. został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

10) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2018, po jego 

przedstawieniu przez panią Grażynę Czepanko – Skarbnika Powiatu, został przez 

Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

 

  W punkcie 9 porządku obrad „sprawy bieżące Komisji”, Przewodniczący Komisji 

poinformował, że w maju odbędzie się wyjazdowe posiedzenie komisji do Elektrowni w 

Samociążku i Zakładu Przetwórstwa Owocowego.  

 

  W punkcie 10 porządku obrad „wolne wnioski i zapytania”, głos zabrała Radna 

Elżbieta Mojzesowicz, która  zapytała się o sens budowy ścieżki rowerowej np. z Samo-

ciążka do Bożenkowa i czy nie byłoby lepiej budować ścieżek tam, gdzie mieszkają                   

ludzie? Starosta Wojciech Porzych wyjaśnił, że budowa ścieżek finansowana będzie                  

ze środków ZIT-owskich. Projekt musi zatem spełniać określone kryteria. Zasadniczym 

kryterium do spełnienia jest ograniczenie emisji spalin. Następnie Radna zwróciła się                     

z zapytaniem do Wicestarosty o sens pisemnego wystąpienia do Cukrowni w Nakle,                

aby  pojazdy transportujące towar do zakładu korzystały z połączeń dróg  krajowych                   

i wojewódzkich, a unikały dróg powiatowych? W jaki sposób w tej sytuacji cukrownia     

ma odebrać towar z pól od rolników?  Wicestarosta Zbigniew Łuczak wyjaśnił, że z proś-

bą o interwencję wystąpił sołtys z gm. Sicienko. Drogi mają określoną nośność i niestety 

zdarzają się sytuacje, że pojazdy o dużej masie niszczą pobocza dróg. Niejednokrotnie 

wjeżdżają również na ścieżki rowerowe dewastując ich nawierzchnię. Powiat musi wów-

czas ponieść koszt ich naprawy z własnych środków budżetowych.  

  
  Po wyczerpaniu tematów ujętych w porządku, Przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa o godz. 15.25.  
 

Protokołowała: Paulina Wengler 

 

 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 

- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński    ……………………………………….. 

4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski    ……………………………………….. 
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6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka    ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 


